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BR.0012.28.2.2018 

Protokół posiedzenia  
Komisji Dialogu Społecznego 

Rady Miasta Gliwice kadencji 2018-2023 
w dniu 28 listopada 2018 r., godz. 18.00 

Przewodniczący Komisji Łukasz Chmielewski otworzył posiedzenie Komisji, powitał 
gości oraz radnych i zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad: 

1) Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji. 

2) Projekt budżetu miasta Gliwice na 2019 r. oraz projekt Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 

3) Sprawy bieżące. 

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

W posiedzeniu udział wzięli: Skarbnik Miasta Ryszard Reszke, Zastępca Skarbnika Miasta 
Janusz Siejko oraz Kierownik Referatu Rad Osiedli i Młodzieżowej Rady Miasta Natalia 
Czernik. 

Ad 1) Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Chmielewski poprosił o zgłaszanie kandydatów 
na Wiceprzewodniczącego Komisji. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Chmielewski zagłosił kandydaturę radnego 
Stanisława Kubita. 

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka zgłosiła kandydaturę radnej Agnieszki 
Filipkowskiej. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Chmielewski zapytał, czy są jeszcze inni kandydaci. 

Członkowie Komisji nie zgłosili innych kandydatów. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Chmielewski zapytał, czy radna Agnieszka 
Filipkowska  oraz radny Stanisław Kubit wyrażają zgodę na kandydowanie. 

Radna Agnieszka Filipkowska i radny Stanisław Kubit wyrazili zgodę na 
kandydowanie na Wiceprzewodniczącego Komisji Dialogu Społecznego. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Chmielewski zapytał, kto z członków Komisji jest 
za przeprowadzeniem wyborów na Wiceprzewodniczącego Komisji Dialogu Społecznego 
w trybie jawnym. 

Wynik głosowania: 8 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja ustaliła, 
że wybory na Wiceprzewodniczącego Komisji Dialogu Społecznego zostaną 
przeprowadzone w trybie jawnym. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Chmielewski zapytał, kto z członków Komisji jest za 
wyborem radnej Agnieszki Filipkowskiej na Wiceprzewodniczącą Komisji Dialogu 
Społecznego. 

Wynik głosowania: 1 głos za, 0 przeciw, 7 wstrzymujących się. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Chmielewski zapytał, kto z członków Komisji jest za 
wyborem radnego Stanisława Kubita na Wiceprzewodniczącego Komisji Dialogu 
Społecznego. 

Wynik głosowania: 5 głosów za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące się. 
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Przewodniczący Komisji Łukasz Chmielewski stwierdził wybór radnego Stanisława 
Kubita na Wiceprzewodniczącego Komisji Dialogu Społecznego. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Stanisław Kubit podziękował członkom Komisji za 
wybór. 

Ad 2) Projekt budżetu miasta Gliwice na 2019 r. oraz projekt Wieloletniej 
Prognozy Finansowej. 

Skarbnik Miasta Ryszard Reszke przedstawił informację dotyczącą projektu budżetu 
miasta na 2019 r. i przekazał na wstępie, że dokument ten będzie zmieniany, 
w przygotowaniu są autopoprawki. Projekt budżetu miasta na 2019 r. zakłada dochody 
w wysokości 1 mld 284 mln zł, wydatki w wysokości 1 mld 494 mln zł, przewidywany 
deficyt wyniesie 215 mln zł. Projekt budżetu umożliwia miastu Gliwice rozwój oraz daje 
możliwości przeprowadzenia dużych inwestycji. Do zadań z obszaru systemu edukacji 
miasto musi dopłacić 82 mln zł, a do zadań z zakresu administracji rządowej – ok. 9 mln 
zł. Miasto osiąga spore dochody, dysponuje także środkami na inwestycje i posiada dobrą 
zdolność kredytową. Dynamika realizacji dochodów jest na dobrym poziomie, poczyniono 
oszczędności w zakresie wydatków bieżących. Nadwyżka bieżąca pozwala sfinansować 
obsługę zadłużenia, a miasto Gliwice nadal może i będzie zaciągać kredyty. W tym obszarze 
jest spory margines możliwości. W 2019 r. planowane jest zaciągnięcie kredytu w 
Europejskim Banku Inwestycyjnym na kwotę 75 mln zł w ramach zawartej umowy na 
kredyt w wysokości 100 mln zł. Pozostałe 25 mln zł zostanie wykorzystane w 2020 r. 
W projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej wskaźniki dobrze się kształtują. Dokument 
ten jest najbardziej szczegółowy w okresie pierwszych czterech lat, zaprojektowany został 
do 2034 r. Wg aktualnego stanu w 2034 r. zostanie spłacona całość zadłużenia miasta 
Gliwice. Wieloletnia Prognoza Finansowa jest oczywiście dokumentem kroczącym. W 2019 
r. planowane są duże inwestycje, m.in. budowa nowego budynku szpitala miejskiego na 
kwotę ok. 197 mln zł.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Chmielewski zapytał o wykaz przedsięwzięć, są w nim 
wskazane konkretne kwoty na poszczególne zadania i zapytał, czy uwzględniono w nich 
wzrost kosztów usług, który może nastąpić w ciągu roku.  

Skarbnik Miasta Ryszard Reszke odpowiedział, że w wykazie przedsięwzięć są dwa 
rodzaje zadań. Są takie, które należą do grupy wydatków bieżących i realizowane są 
w krótkim okresie czasu. W tym przypadku unika się sytuacji, aby planowane podwyżki 
miały wpływ na wartość poszczególnych zadań. Z drugiej strony Wieloletnia Prognoza 
Finansowa jest cały czas aktualizowana i jeżeli zmieniają się kwoty dotyczące danych 
przedsięwzięć (zmiany w kosztorysach, w przewidywanych kosztach realizacji), to są one 
uwzględniane. Jednak tylko do momentu przeprowadzenia przetargu. Po jego 
przeprowadzeniu następuje zawarcie umowy. W jej ramach wykonawca musi zrealizować 
zadanie – bez względu na zmieniające się koszty. W wykazie przedsięwzięć uwzględnione 
są kwoty wynikające z rozstrzygnięć przetargowych oraz te, które mogą się jeszcze 
zmieniać w związku z przyszłymi rozstrzygnięciami przetargowymi. Podejmowane są także 
starania, aby nie zawyżać kwot, które ujęte są w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Jeżeli 
rozstrzygnięcie przetargu wskazuje, że koszt zadania będzie większy niż założono, należy 
podjąć decyzję, czy nastąpi powtórzenie procedury przetargowej, czy aktualizacja kwot w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Chmielewski poprosił o przedstawienie informacji 
dotyczącej projektu budżetu miasta na 2019 r. w zakresie środków przeznaczonych na 
działalność rad osiedli. 

Kierownik Referatu Rad Osiedli i Młodzieżowej Rady Miasta Natalia Czernik 
przedstawiła informację dotyczącą środków przeznaczonych w 2019 r. na działalność rad 
osiedli. Cały budżet przeznaczony na ten cel mieści się w jednym zadaniu, w trzech grupach 
wydatków: koszty administracyjne, organizacja przedsięwzięć promocyjnych oraz wydatki 



3 
 

majątkowe. W 2019 r. zaplanowano też środki na przeprowadzenie wyborów do rad osiedli. 
Kwota globalna, którą zaplanowano na działalność rad osiedli, wynosi 758 tys. zł. Jej wzrost 
wynika z konieczności zarezerwowania środków na przeprowadzenie wyborów do rad 
osiedli i wzrostu kosztów administracyjnych.  

Radna Agnieszka Filipkowska zapytała, czy przewidziano środki na zmianę siedzib rad 
osiedli w związku z planowanymi wyborami. Dużo osób nie decyduje się na kandydowanie, 
gdyż lokale, przekazane do dyspozycji rad, nie są dostosowane do potrzeb osób 
niepełnosprawnych. Radna Agnieszka Filipkowska zasugerowała, aby pochylić się nad 
tym tematem.  

Kierownik Referatu Rad Osiedli i Młodzieżowej Rady Miasta Natalia Czernik 
odpowiedziała, że przekaże tę sugestię Sekretarzowi Miasta. 

Radny Paweł Wróblewski zapytał o koszty związane z przeprowadzeniem wyborów 
do rad osiedli. 

Kierownik Referatu Rad Osiedli i Młodzieżowej Rady Miasta Natalia Czernik 
odpowiedziała, że zaplanowano kwotę 219 tys. zł, która przeznaczona zostanie na diety 
dla członków komisji wyborczych, wynajem lokali itp.  

Brak dalszych pytań ze strony Komisji.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Chmielewski zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu budżetu miasta Gliwice na 2019 r. 

Wynik głosowania: 8 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja wydała 
pozytywną opinię do projektu budżetu miasta Gliwice na 2019 r. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Chmielewski zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

Wynik głosowania: 8 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja wydała 
pozytywną opinię do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Ad 3) Sprawy bieżące. 

Komisja zapoznała się z następującymi pismami: 

a) pisma w sprawie podmiotów, w których w 2019 r. może być wykonywana kara 
ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna (w zał.) – Komisja przyjęła do 
wiadomości; 

b) pismo w sprawie planowanego umorzenia udziałów miasta Gliwice w kapitale 
zakładowym Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji (w zał.) – Komisja przyjęła do 
wiadomości; 

c) zestawienie skarg, wniosków i petycji za III kwartał 2018 r. (w zał.) – Komisja przyjęła 
do wiadomości; 

d) stan środowiska w województwie śląskim w 2017 r. (w zał.) – Komisja przyjęła do 
wiadomości; 

e) raport o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2017/2018 (w zał.) – 
Komisja przyjęła do wiadomości. 

(***) 

Przewodniczący Komisji Łukasz Chmielewski poprosił o przesyłanie propozycji 
do planu pracy Komisji na 2019 r. w terminie do 11 grudnia 2018 r. 

(***) 

Komisja przyjęła protokół z posiedzenia, które odbyło się 21 listopada 2018 r. 
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(***) 

Kolejne posiedzenie odbędzie się 4 grudnia 2018 r., godz. 17.00. Tematyka posiedzenia: 
druki sesyjne; propozycja regulacji z zakresu inicjatywy lokalnej; sprawy bieżące.  

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała 

(-) Katarzyna Golonka 

Przewodnicząca Komisji 

Dialogu Społecznego 

(-) Łukasz Chmielewski 
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